

**List of Publications**

**Refereed journals**

1. Future public pensions and changing employment patterns across birth cohorts. *Journal of Pension Economics and Finance* 13(2), 2014, 172 – 209 (with J. Geyer).
2. A Wealth Tax on the Rich to Bring Down Public Debt? Revenue and Distributional Effects of a Capital Levy. *Fiscal Studies*, 35 (1), 2014, 67–89 (with S. Bach und M. Beznoska).
3. Financial leverage and corporate taxation: Evidence from German corporate tax return data, *International Tax and Public Finance* 21, 2014, 1-28 (with Nadja Dwenger).
4. Effective taxation of top incomes in Germany. *German Economic Review*, 14(2), 2013, 115–137 (with Stefan Bach and Giacomo Corneo).
5. Der ökonomische Angleichungsprozess in Ostdeutschland: Stand und Perspektiven für die Alterssicherung. *Sozialer Fortschritt* 62/7, 2013, 182-188.
6. Wage subsidies, work incentives, and the reform of the Austrian welfare system *Empirica – Journal of European Economics*, 40(2), 2013, 259-285 (with Florian Wakolbinger).
7. Optimal top marginal tax rates under income splitting for couples. *European Economic Review* 56, 2012, 1055-1069 (with Stefan Bach and Giacomo Corneo).
8. Financial Student Aid and Enrollment in Higher Education: New Evidence from Germany, *Scandinavian Journal of Economics*, 114(1), 2012, 124–147 (with Katharina Wrohlich).
9. Profit Taxation and the Elasticity of the corporate income tax base: evidence from German corporate tax return data, *National Tax Journal*, 65 (1), 2012, 117–150 (with Nadja Dwenger)
10. Beschäftigungswirkungen von Lohnsubventionen und Mindestlöhnen – Zur Reform des Niedriglohnsektors in Deutschland. *Zeitschrift für Arbeitsmarkt-Forschung*, 2011, 44, 181-195 (mit Kai-Uwe Müller).
11. Erwerbkarrieren in Ostdeutschland - 20 Jahre nach der Deutschen Einheit und darüber hinaus. *Zeitschrift für ArbeitsmarktForschung*, 43(2), 2011, 169-190 (with Johannes Geyer).
12. The Consequences of the AWG-Projections on the Adequacy of Social Security Pensions in Belgium, Italy and Germany. *European Journal of Social Security* 12(2), 2010, 94-120 (with G. Dekkers et al).
13. Would a Legal Minimum Wage Reduce Poverty? A Microsimulation Study for Germany, *Journal of Income Distribution*, Vo.18 (3-4), 131-151, 2010 (with K.-U. Müller).
14. 'Marginal Employment' and the Demand for Heterogenous Labour: Empirical Evidence from a Multi-Factor Labour Demand Model for Germany, *Applied Economics Letters* 17, 2010, Issue 12, 1177-1182 (with R. Freier).
15. From Bottom to Top: The Entire Distribution of Income in Germany, 1992-2001, *Review of Income and Wealth*, Vol. 55(2), 2009, 303-330 (with S. Bach and G. Corneo).
16. Making work pay for the elderly unemployed – evaluating alternative policy reforms for Germany. *Finanzarchiv – Public Finance Analysis* 64(4), 2008, 389-402 (with P. Haan).

17. Income Taxes and Entrepreneurial Choice: Empirical Evidence from two German natural experiments, *Empirical Economics*, 36(3), 487-513 (with F. Fossen).
18. 'Marginal Employment': Stepping Stone or Dead End? Evaluating the German Experience. *Journal of Labor Market Research, Zeitschrift für Arbeitsmarktforschung, ZAF*, 2/3, 2008, 223-243 (with Ronny Freier).
19. Introducing family tax splitting in Germany: How would it affect the income distribution, work incentives, and household welfare? *Finanzarchiv – Public Finance Analysis* 64(1), 2008, 115-142 (with K. Wrohlich)
20. Mehr Beschäftigung durch Subventionierung der Sozialbeiträge? Eine empirische Evaluation aktueller Reformvorschläge, *Perspektiven der Wirtschaftspolitik* 8/4, 2007, 378-388 (with P. Haan).
21. Generationen- oder Parteienkonflikt? Eine empirische Analyse der deutschen Hochschulausgaben, *Perspektiven der Wirtschaftspolitik* 8/2, 2007, 165-183 (with U. Oberndorfer).
22. Familienpolitische Reformen und ihre Wirkungen auf die Erwerbsbeteiligung von Eltern, *Zeitschrift für Sozialreform* 52/4, 2006, 421-438 (with K. Wrohlich).
23. Fiscal Competition and the Composition of Public Spending, *Finanzarchiv – Public Finance Analysis* 62(2), 2006, 264-277 (with R. Borck and M. Caliendo).
24. Cohort Effects and the Returns to Education in West Germany, *Applied Economics* 38, 2006, 1135-1152 (with B. Broockmann).
25. Aktive Arbeitsmarktpolitik in Deutschland: Bestandsaufnahme der mikroökonomischen Evaluationsforschung und kritische Bewertung; *Zeitschrift für Arbeitsmarktforschung, Journal of Labour Market Research*, 38, 2/3, 386-418 (with M. Caliendo).
26. Student Aid, Repayment Obligations and Enrolment into Higher Education in Germany – Evidence from a 'Natural Experiment, forthcoming in: *Schmollers Jahrbuch - Journal of Applied Social Science Studies*, 125, 2005, 29-38 (with H. J. Baumgartner).
27. Distributional Effects of the German Tax Reform 2000 - A Behavioral Microsimulation Analysis, forthcoming in: *Schmollers Jahrbuch - Journal of Applied Social Science Studies* 2005, 125, 39-49 (with P. Haan).
28. Work incentives and labor supply effects of the 'Mini-Jobs Reform' in Germany, *Empirica – Austrian Economic Papers*, 32, 2005, 91-116 (with K. Wrohlich).
29. Household Taxation, Income Splitting and Labor Supply Incentives - A Microsimulation Study for Germany, *CESifo Economic Studies*, 50, 2004, 3, 541-568, (with K. Wrohlich).
30. Die Finanzierung der sozialen Sicherung: Wirkungen auf Löhne und Beschäftigung in ausgewählten Industrieländern, *Zeitschrift für Sozialreform*, 49/1, 2003, 86 – 108 (with B. Boockmann und R.-H. Peters).
31. Was kann die Aktive Arbeitsmarktpolitik in Deutschland aus der Evaluationsforschung in anderen europäischen Ländern lernen? *Perspektiven der Wirtschaftspolitik*, 2002, Bd. 3, Heft 2, 189 – 206.
32. Unemployment Persistence in the West German Labour Market: Duration Dependence or Sorting? *Oxford Bulletin of Economics and Statistics*, 2001/1, 91 – 113.
33. Empirical Macromodels Under Test – A Comparative Simulation Study of the Employment Effects of a Revenue-Neutral Cut in Social Security Contributions, *Economic Modelling*, 2001 (with H. S. Buscher et al.).
34. Können durch einkommensbezogene Transfers an Arbeitnehmer die Arbeitsanreize gestärkt werden? – Eine ökonometrische Analyse für Deutschland; *Mitteilungen aus der Arbeitsmarkt- und Berufsforschung*, 33 (3), 385 – 395

35. Beschäftigungseffekte und fiskalische Kosten von Lohnsubventionen im Niedriglohnbereich; Mitteilungen aus der Arbeitsmarkt- und Berufsforschung, Heft 1/2000, 54 – 67 (with Hermann Buslei).
36. Wages in the East German Transition Process – Facts and Explanations; German Economic Review, Vol. 1(2), S. 241–270, 2000 (with Wolfgang Franz).
37. Do Public Works Programs Work in Eastern Germany (with F. Kraus und P. A. Puhani), in: S. Polachek (ed.), Research in Labor Economics, Vol. 19, 2000, 275 – 314.
38. Employment Effects of Publicly Financed Training Programs – The East German Experience, Jahrbücher für Nationalökonomie und Statistik, Band 219/1+2, 1999, 216 – 248, 1999 (with F. Kraus und P. A. Puhani)..
39. „Wait Unemployment“ in Transition Economies; Konjunkturpolitik, Zeitschrift für angewandte Wirtschaftsforschung – Applied Economics Quarterly 1998, Heft 3, 287 – 311 (with T. Boeri).
40. Modelling Heaping Effects in Unemployment Duration Models – with an Application to Retrospective Event Data in the German Socio–Economic Panel; Jahrbücher für Nationalökonomie und Statistik, Band 217/5 (1998) (with F. Kraus).
41. Has Earnings Inequality in West Germany Changed in the 1980's?; Zeitschrift für Wirtschafts– und Sozialwissenschaften, Band 118 (1998), 29–50 (with K. Wagner).
42. The Effectiveness and Efficiency of Active Labour Market Policies in Poland; Empirica – Austrian Economic Papers 24 (1997), 209-231 (with P.A. Puhani).
43. The East German wage structure in the transition to a market economy, LABOUR – Review of Labour Economics and Industrial Relations 1995, Vol. 8, 3 (with L. Bellmann).
44. Assimilation, labour market experience, and earnings profiles of temporary and permanent immigrant workers in Germany; International Review of Applied Economics, Vol 8 (1994), No. 2, 130 – 156 (with G. Licht).
45. Searching for the productivity slowdown: some surprising findings from West–German manufacturing; The Review of Economics and Statistics, Vol. LXXV, 1993/1; S. 57–65 (with G. Flaig).
46. Individuelle Einkommensdynamik und Humankapitaleffekte von Erwerbsunterbrechungen; Jahrbücher für Nationalökonomie und Statistik, 209/3–4 (1991), 242–265 (with G. Licht).
47. Long–term unemployment, heterogeneity, and state dependence – new microeconomic evidence on unemployment persistence; Empirica – Austrian Economic Papers, 17 (1990), 53–65.
48. Berufswechsel und Erwerbsstatus von Lehrabsolventen. Ein bivariates Probit–Modell, Zeitschrift für Wirtschafts– und Sozialwissenschaften, Band 109 (1989), 603 – 623.
49. Stability and Dynamic Properties of Labour Demand in West–German Manufacturing; Oxford Bulletin of Economics and Statistics, 51 (1989), 395–412 (with G. Flaig).
50. Dynamik und Konzentration der Arbeitslosigkeit: Ein Vorschlag zur retrospektiven Auswertung von Individualdaten (with R. Ebmer u. M. Riese); Allgemeines Statistisches Archiv, 73 (1989), 244 – 254.
51. Causes of Recurrent Unemployment – An Empirical Analysis; Empirica – Austrian Economic Papers, 16 (1989), 53–65.

### **Non-refereed journals**

52. Steuerreformvorschläge in der Diskussion – Eine Mikrosimulationsanalyse der Aufkommens- und Verteilungswirkungen für Österreich, *Wirtschaft und Gesellschaft*, 2014/4, im Erscheinen (mit P. Eckerstorfer and F. Wakolbinger).
53. Künftige Altersrenten und der Wandel der Erwerbsbiografien – Eine Mikrosimulationsstudie für Deutschland. *VDR-Schriften* 1/2010, 34-47 (mit J. Geyer).
54. Reformvorschläge zur Lohn- und Einkommensbesteuerung in Österreich – Eine Mikrosimulationsanalyse der Entlastungs- und Verteilungswirkungen, *Wirtschaftspolitische Blätter* 66/4, 2008, 797-818 (with F. Wakolbinger).
55. The Entire Distribution of Market Income in Germany, 1992-2001. *Policy Insight No.4/2007*, 1-5, CEPR, London (with S. Bach and G. Corneo).
56. Subventionierung von Beschäftigung im Niedriglohnbereich – Ein Ausweg aus der Beschäftigungskrise? *Wirtschaftspolitische Blätter* 53/2, 2006, 213-228.
57. Staatsquote: Weniger ist mehr, *Wirtschaftsdienst – Zeitschrift für Wirtschaftspolitik*, 86/6, 2006, 364-368.
58. Existenzgründungsförderung für Arbeitslose – Erste Evaluationsergebnisse für Deutschland, *Vierteljahrshefte zur Wirtschaftsforschung* 75 (2006), 3, S. 32–48 , )mit Hans J. Baumgartner und Marco Caliendo)
59. Social Welfare Reform and the Low-Wage Labor Market in Germany: What Works and What Doesn't, *Applied Economics Quarterly Supplement*, 55 (2004), 57-78.
60. Kombilohnmodelle – Ein Weg zur Erhöhung der Beschäftigung in Deutschland?, *ifo-Schnelldienst*, 4/2002, 5 – 9.
61. Beschäftigungseffekte und Kosten einer "Rente with 60", *Wirtschaftsdienst – Zeitschrift für Wirtschaftspolitik*, 4/2000, 236 – 243 (with R-H. Peters).
62. Private Erträge von Bildungsinvestitionen in Deutschland, *Beihefte zur Konjunkturpolitik, Zeitschrift für angewandte Wirtschaftsforschung – Applied Economics Quarterly*, Heft 49, 2000 (with Charlotte Lauer).
63. Van de Alpen naar de polder; *Economisch Statistische Berichten*, 84 Jg., Mai 1999, 369 – 372 (with T. Zwick).
64. Tu Felix Austria Labora? *Wirtschaftspolitische Blätter*, 46. Jahrgang (1999), Heft 3, 232 – 241 (with T. Zwick).
65. Kann die Effizienz der deutschen Arbeitslosenversicherung erhöht werden?; *Beihefte zur Konjunkturpolitik, Zeitschrift für angewandte Wirtschaftsforschung – Applied Economics Quarterly* 1997, Heft 46, 137-168.
66. Entwicklung der Ungleichheit der Erwerbseinkommen in Westdeutschland. Woher kommen die Unterschiede in der IAB-Beschäftigtenstichprobe und dem Sozio-ökonomischen Panel, *Mitteilungen aus der Arbeitsmarkt- und Berufsforschung*, 20. Jg./1997, 638–641 (with K. Wagner).
67. Structural differences in long-term unemployment between West and East Germany after unification; *Beihefte zur Konjunkturpolitik, Zeitschrift für angewandte Wirtschaftsforschung – Applied Economics Quarterly*, 43 (1995), 111– 134 (with F. Kraus).

### **Contributions to books**

68. Mindestlöhne, Lohnsubventionen und Einkommenssicherung im Wohlfahrtsstaat: Verteilungswirkungen von Reformalternativen für Deutschland. In: B. Genser et al. (Hrsg.), *Umverteilung und soziale Gerechtigkeit. Wirtschaftswissenschaftliches Seminar Ottobeuren*, Band 40, Mohr Siebeck, Tübingen 2011.

69. Konsolidierung der Staatsfinanzen. In: P. J.J: Welfens (Hrsg.), *Zukunftsfähige Wirtschaftspolitik für Deutschland und Europa*, S. 115-136, Springer-Verlag Berlin Heidelberg 2011
70. Beschäftigungsförderung und Einkommenssicherung im Niedriglohnbereich – Wege und Irrwege. In: G. G. Schluze (Hrsg.), *Reformen für Deutschland. Die wichtigsten Handlungsfelder aus ökonomischer Sicht*, S. 49-78, Schäffer-Poeschel Verlag, Stuttgart, 2009.
71. Interdependenzen von Bildung und Arbeitsmarkt, in M. Held, G. Kubon-Gilke, R. Sturn (Eds.), *Bildungsökonomie in der Wissensgesellschaft, Jahrbuch 8, Normative und institutionelle Grundfragen der Ökonomik*, 2009, 41 – 62, Metropolis.
72. Steuerreformpläne im empirischen Vergleich, in: J. Merz, M. Zwick u.a. (eds.), *MITAX – Micro Analysis and Tax Policy, Statistik und Wissenschaft*, Wiesbaden 2006 (with S. Bach).
73. Aufkommens- und Verteilungseffekte der Besteuerung von Alterseinkünften – eine Mikrosimulationsanalyse für Deutschland, in: C. Seidl (ed.), *Steuern und Soziale Sicherung in Deutschland. Reformvorschläge und deren finanziellen Auswirkungen*. Heidelberg 2006, (with H. Buslei)
74. Reformen der Einkommens- und Unternehmensbesteuerung: Aufkommens-, Verteilungs- und Arbeitsangebotswirkungen, in: C. Seidl (ed.), *Steuern und Soziale Sicherung in Deutschland. Reformvorschläge und deren finanziellen Auswirkungen*. Heidelberg 2006 (with S. Bach)
75. Labor Market Effects of the German Tax Reform, in: Dreger, C., Galler, H.P., Walwei, U. (eds): *Determinants of employment - the macroeconomic view*, Nomos, Baden-Baden, 2005 (with P. Haan).
76. Reform des Wohlfahrtsstaates – ein Weg zu mehr Beschäftigung? in: R. Caesar u.a. (Hrsg.), *Europe auf dem Wege zum wettbewerbsfähigsten und dynamischsten Wirtschaftsraum der Welt? Eine Zwischenbilanz der Lissabon-Strategie*, HWWA Studien, Band Nr. 76, 2004.
77. Labour market reforms for more growth, in: Deutsche Bank Research (ed.), Issue No. 11 of the series: "More Growth for Germany", Frankfurt/Main, 2004.
78. Arbeitsmarktreformen für mehr Wachstum, in: N. Walter und K. G. Deutsch (Hg.), *Wachstum für Deutschland – Die Reformagenda*, Campus, Frankfurt / New York 2004.
79. Employment and Wage Effects of Social Security Financing; in: John A. Addison and Paul J. Welfens, *Labour Markets and Social Security* (2<sup>nd</sup> ed.), Springer, 2003, p. 319 – 344.
80. Die Absicherung von Geringverdienern im Alter aus Sicht der Empirie, *DRV-Schriften*, Band 42, 2003, 81 – 90.
81. Selbstbehalte und Nachfrage nach Gesundheitsleistungen: Die Bedeutung der Selbstselektion, *Vierteljahreshefte zur Wirtschaftsforschung*, 71/4, 2003, 437-41.
82. Anreizeffekte von Lohnsubventionen: Wie wichtig sind sie für die aktuelle Reformdiskussion? *Vierteljahreshefte zur Wirtschaftsforschung*, 71/2, 2003,
83. Intertemporale Effekte der Bildungspolitik, in: E. Theurl, R. Sausgruber und H. Winner (Hrsg.), *Kompendium der österreichischen Finanzpolitik*, Springer, Berlin, 2002.
84. Beschäftigungseffekte einer Subventionierung der Sozialbeiträge von Geringverdienern, in Schmähl, W. (Hrsg): *Soziale Sicherung und Arbeitsmarkt. Schriften des Vereins für Socialpolitik*, Vol. 294. Berlin, Duncker & Humblot, 2002, 11-43.
85. How is Germany's Labor Market Coping with Unification, in: B. Funck und L. Pizzati (ed.), *Labor, Employment and Social Policies in the EU Enlargement Process*:

- Changing Perspectives and Policy Options”, The World Bank, Washington D.C, 2002, S. 141-154.
86. Social Security, Real Wage Resistance and Unemployment in Sweden, the UK and West Germany, in: D. F. Milleker (Ed.), Beschäftigungspolitik in Europa, Frankfurter Institut – Stiftung Marktwirtschaft und Politik, 2001 (with B. Boockmann and R. Peters).
  87. Verteilungswirkungen der Subventionierung von Sozialbeiträgen im Niedriglohnbereich (with Peter Jakobebbinghaus), in: I. Becker, N. Ott und G. Rolf (Hrsg.): Soziale Sicherung in einer dynamischen Gesellschaft, Frankfurt/Main – New York 2001.
  88. Returns to Human Capital in Germany – An Empirical Analysis (with C. Lauer), ZEW Discussion Paper No. 00-04, in: C. Harmon, N. Westergård Nielsen und I. Walker (eds.), Returns to Education in Europe, Edgar Elgar, London 2001.
  89. Der Einfluss von Arbeitszeitverkürzungen auf Arbeitskosten und Beschäftigung, in: C.H. Antoni, E. Eyer und J. Kutscher (Hrsg.), Das flexible Unternehmen: Arbeitszeit, Gruppenarbeit, Entgeltssysteme, Kapitel 4.11, Gabler Wirtschaftspraxis 2001.
  90. Employment Effects of Social Security Reforms in Germany, Habilitationsschrift, Universität Frankfurt/Main 2000.
  91. Erfahrungen aus der Evaluation der Aktiven Arbeitsmarktpolitik in Deutschland, in: V. Steiner und H. Wolff (Hrsg.), Mismatch am Arbeitsmarkt – Was leistet die Arbeitsmarktpolitik? Waxmann Verlag, Münster u.a. 2000 (with T. Hagen).
  92. Gesellschaftliche Alterung, Humankapital und Produktivität, in: Frankfurter Institut (Hrsg.), Prosperität in einer alternden Gesellschaft, 197-136, Bad Homburg, 2000 (with B. Boockmann).
  93. The Development of Wages in Germany in the 1990s – Descriptions and Explanations, in: Richard Hauser, Irene Becker (eds.), The personal distribution of income in an international perspective, S. 7 – 30; Heidelberg (Springer Verlag), 2000 (with Thomas Hölzle).
  94. Industrial Change, Stability of Relative Earnings, and Substitution of Unskilled Labor in West Germany, in: W. Salverda, B. Nolan, C. Lucifora (eds.), Policy Measures for Low-Wage Employment in Europe, Edward Elgar 2000, S. 169 - 190 (with Robert Mohr).
  95. Returns to Human Capital in Germany – Review of the Empirical Literature, in: R. Apslund und Pedro T. Pereira, Returns to Human Capital in Europe, A Literature Review, Helsinki 1999 (with C. Lauer).
  96. Ursachen unterschiedlicher Arbeitsmarktentwicklung in Europa und den USA – Wirtschaftswachstum, Lohnentwicklung und institutionelle Rigiditäten; in: M. Haller/P. Schachner-Blazizek (Ed.): Beschäftigung in Europa, Leykam Verlag, Graz 1999.
  97. Labour markets in transition: Britain and Germany compared; Study for the Anglo-German Foundation, London 1998 (with P. Elias).
  98. Relative Earnings and the Demand for Unskilled Labor in West German Manufacturing, in: S. Black (ed.), Globalization, Technological Change, and the Welfare State, Kluwer Academic Publishers 1998 (with K. Wagner).
  99. Economic Restructuring, the Value of Human Capital, and the Distribution of Hourly Wages in Eastern Germany 1990 – 1994; in: Thomas A. Dunn and Johannes Schwarze et al. (eds.), GSOEP Conference 1996, Proceedings (with P.A. Puhani), Vierteljahresheft des DIW 1/1997, 197-204.
  100. Die Entwicklung der Lohnstruktur im ostdeutschen Transformationsprozeß; in: K. H. Oppenländer (Hrsg.), Wiedervereinigung nach sechs Jahren: Erfolge, Defizite, Zukunftsperspektiven im Transformationsprozeß, Schriftenreihe des ifo Instituts für Wirtschaftsforschung Nr. 144, Duncker Humblot, Berlin 1997 (with P.A. Puhani).

101. Finanzierungsalternativen der sozialen Sicherung und ihre Beschäftigungswirkungen, in: V. Steiner/K.F. Zimmermann (Hrsg.), Soziale Sicherung und Arbeitsmarkt – Empirische Analysen und Reformansätze; ZEW–Wirtschaftsanalysen, Band 6, 1996, Nomos–Verlag, Baden–Baden.
102. Aufsteiger und Absteiger in der ostdeutschen Einkommensverteilung; in: M. Diewald/K.–U. Mayer (Hrsg.), Zwischenbilanz der Wiedervereinigung, Leske + Budrich, 1996 (with F. Kraus).
103. Haben Teilnehmer an Arbeitsbeschaffungsmaßnahmen in Ostdeutschland bessere Wiederbeschäftigungschancen als Arbeitslose?; in: V. Steiner / L. Bellmann (1995), Mikroökonomik des Arbeitsmarktes; Beiträge aus der Arbeitsmarkt– und Berufsforschung, Band 192, Nürnberg 1995 (with F. Kraus).
104. Arbeitsmarktdynamik, Langzeitarbeitslosigkeit und der Beitrag der Arbeitsmarktpolitik. Eine Strukturanalyse der westdeutschen Arbeitsmarktentwicklung seit 1980; in W. Franz/V. Steiner (Hrsg.), Der westdeutsche Arbeitsmarkt im strukturellen Anpassungsprozeß; ZEW Wirtschaftsanalysen, Jahrgang 3, Band 3 (1995), 29 – 64 (with B. Kaltenborn).
105. Unemployment in light industry regions: an overview of Central and Eastern Europe and a case study of the Lodz region in Poland; in S. Scarpetta/A. Wörgötter (Eds.), The Regional Dimension of Unemployment in Transition Countries, OECD, 1995 (with E. Kwiatkowski und T. Janusz).
106. Where have all the workers gone? Employment termination in East Germany after unification; in: J. Schwarze/F. Buttler/G. Wagner (eds), Labor Market Dynamics in Present Day Germany, Boulder Press, Frankfurt und New York; 1994 (with G. Licht).
107. Arbeitsmarktentwicklung und soziale Regulierung in der EU; ZEW Wirtschaftsanalysen, Jahrgang 2, 2, 1994, S.
108. Re–migration behaviour and expected duration of stay of guest–workers in Germany; in: G. Steinmann/R. Ulrich (Eds.), The Economic Consequences of Immigration to Germany, Physika Verlag 1994 (with J. Velling).
109. Testing for state dependence effects in a dynamic model of male unemployment behaviour; in: H. Bunzel/P. Jensen/N. Westergård–Nielsen (Eds.), Panel Data and Labour Market Dynamics; Contributions to Economic Analysis, North Holland, 1993 (with G. Flaig und G. Licht).
110. Determinanten der erwarteten Aufenthaltsdauer von Gastarbeitern der ersten und zweiten Generation in der Bundesrepublik Deutschland, in H. Galler, G. Heilig und G. Steinmann (Hrsg.), Acta Demographica 1993, 93–108 (with J. Velling).
111. Markup Differentials, Cost Flexibility, and Capacity Utilization in West–German Manufacturing; in: H. Schneeweiß/K. F. Zimmermann, Studies in Applied Econometrics; Contributions to Economics, Physica–Verlag, 1993 (with G. Flaig).
112. Langzeitarbeitslosigkeit während des Übergangs zur Marktwirtschaft; in: H. König/V. Steiner (Eds.), Arbeitsmarktdynamik und Unternehmensentwicklung in Ostdeutschland – Erfahrungen und Perspektiven des Transformationsprozesses, Nomos–Verlag, Baden–Baden 1993.
113. Gewinnmargen, Skalenerträge und Unternehmenskonzentration im Verarbeitenden Gewerbe der Bundesrepublik Deutschland; in B. Gahlen (Hrsg.), Strukturtheorie und Strukturforchung. Schriften zur angewandten Wirtschaftsforschung; Mohr–Siebeck, 1992.
114. Determinanten individueller Arbeitslosigkeit – Mikroökonomische Erklärungsansätze und empirische Analysen für Österreich, Verlag Verband der wissenschaftlichen Gesellschaften Österreichs (VWGÖ), Wien 1990 (Dissertationsschrift).

115. Individuelle Arbeitslosigkeit und zukünftige Arbeitsmarktbiographie; in: R. Buchegger, K. W. Rothschild und G. Tichy (Hrsg.), Arbeitslosigkeit – Ökonomische und soziologische Perspektiven, Studies in Contemporary Economics, Springer Verlag 1990.
116. Empirische Analyse des Abgangsverhaltens aus der Arbeitslosigkeit auf einem lokalen Arbeitsmarkt mittels individualisierter Verlaufsdaten; in: K. W. Rothschild und G. Tichy (Hrsg.), Arbeitslosigkeit und Arbeitsangebot in Österreich, Springer-Verlag, Wien-New York 1987.

### **Edited books, conference volumes, project reports**

117. Documentation of the Tax-Benefit Microsimulationmodel STSM – Version 2012, DIW Data Documentatin 2012-63, 2012, Berlin (with K Wrohlich, K., J. Geyer and P. Haan).
118. Aufkommens- und Verteilungswirkungen einer Grünen Vermögensabgabe. DIW Berlin: Politikberatung kompakt 59, 2010 (mit Stefan Bach und Martin Beznoska).
119. Erwerbsbiografien und Alterseinkommen im demografischen Wandel – eine Mikrosimulationsstudie für Deutschland. Wirtschaftspolitik kompakt Nr. 55/2010, DIW Berlin (with J. Geyer).  
[http://www.diw.de/de/diw\\_01.c.100409.de/publikationen\\_veranstaltungen/publikationen/diw\\_berlin\\_politikberatung\\_kompakt/diw\\_berlin\\_politikberatung\\_kompakt.html](http://www.diw.de/de/diw_01.c.100409.de/publikationen_veranstaltungen/publikationen/diw_berlin_politikberatung_kompakt/diw_berlin_politikberatung_kompakt.html)
120. Documentation oft Austrian Tax Transfer Model ATTM Version 1.0 (with F. Wakolbinger).  
[http://www.wiwiss.fu-berlin.de/institute/wirtschaftspolitik-geschichte/steiner/forschung/attm\\_docu\\_v1.pdf](http://www.wiwiss.fu-berlin.de/institute/wirtschaftspolitik-geschichte/steiner/forschung/attm_docu_v1.pdf)
121. Documentation of the Tax-Benefit Microsimulationmodel STSM – Version 2008, DIW Data Documentatin 2008-31, 2008, Berlin (with K Wrohlich, K., J. Geyer and P. Haan).
122. Optimal In-Work Support and Employment in Ageing Societes – Britain and Germany Compared. Anglo-German Foundation Report, 2007, London (with R. Blundell et al.)
123. Evaluation aktiver Arbeitsmarktpolitik – Deutschland nach der Hartz-Reform im internationalen Vergleich, Vierteljahreshefte zur Wirtschaftsforschung 2/2006.
124. Dokumentation des Steuer-Transfer Mikrosimulationsmodells STSM – Version 1999-2002, DIW Data Documentatin 2005-09, 2005 (with P. Haan and Katharina Wrohlich).
125. Determinants of Household Saving in Germany, Spain and the United Kingdom, Report Submitted to DG-ECFIN by the National Institute of Economic and Social Research, 2005, London (with H. Buslei, K. Mouratidis and M. Weale).
126. Beiträge zur Bildungsdiskussion, Vierteljahreshefte zur Wirtschaftsforschung 2/2003.
127. IKT-Fachkräftemangel und Qualifikationsbedarf, ZEW–Wirtschaftsanalysen, Band 61, 2002, Nomos–Verlag, Baden–Baden (with G. Licht et al.).
128. Das gesamtwirtschaftliche Modell PACE-L zur Analyse von Arbeitsmarktpolitiken, Beiträge zur Arbeitsmarkt- und Berufsforschung Nr. 253, Nürnberg, 2002 (with C. Böhringer u.a.).
129. Mismatch am Arbeitsmarkt – Was leistet die Arbeitsmarktpolitik? (Ed., with H. Wolff), Waxmann Verlag, Münster u.a. 2001.
130. Auswirkungen einer Verkürzung der Lebensarbeitszeit auf Beschäftigung, Wachstum und Wettbewerbsfähigkeit in der Metall- und Elektroindustrie, Projektbericht, ZEW Mannheim 2000 (with R. Peters).
131. Von der Finanzierung von Arbeitslosigkeit zur Förderung von Arbeit – Analysen und Empfehlungen zur Steigerung der Effizienz und Effektivität der Arbeitsmarktpolitik in Deutschland. ZEW Wirtschaftsanalysen, Band 51, Nomos-Verlag, Baden-Baden 2000 (with T. Hagen).



132. Wachstum, Arbeitslosigkeit und Beschäftigung, ZEW Wirtschaftsanalysen, Band 48, Nomos-Verlag, Baden-Baden 2000 (with H. S. Buscher et al.).
133. Die Entwicklung der betrieblichen Ausbildungsbereitschaft in Baden-Württemberg, ZEW Wirtschaftsanalysen, Band 46, Nomos-Verlag, Baden-Baden 2000 (with W. Franz und V. Zimmermann).
134. Beschäftigungseffekte von Lohnsubventionen im Niedriglohnbereich; ZEW Wirtschaftsanalysen, Band 42, Nomos-Verlag, Baden-Baden 1999 (with Hermann Buslei).
135. Lohnstruktur, Qualifikation und Beschäftigungsdynamik, Beiträge aus der Arbeitsmarkt- und Berufsforschung, Schriftenreihe des IAB, Band 229, Nürnberg 1999, (with L. Bellmann).
136. Strukturanalyse der Arbeitsmarktentwicklung in den neuen Bundesländern, ZEW–Wirtschaftsanalysen, Schriftenreihe des ZEW, Band 30, 1998, Nomos–Verlag, Baden–Baden (with E. Wolf u. a.).
137. Soziale Sicherung und Arbeitsmarkt – Empirische Analysen und Reformansätze; ZEW–Wirtschaftsanalysen, Band 6, 1996, Nomos–Verlag, Baden–Baden (with K. F. Zimmermann).
138. Möglichkeiten und Grenzen der Entkopplung von Erwerbsarbeit und sozialer Sicherung; Endbericht an die Kommission für Zukunftsfragen der Freistaaten Bayern und Sachsen (with H. Buslei u.a.), ZEW Mannheim, 1996.
139. Mikroökonomik des Arbeitsmarktes; Beiträge aus der Arbeitsmarkt- und Berufsforschung, Schriftenreihe des IAB, Band 192, 1996, Nürnberg (with L. Bellmann).
140. Der westdeutsche Arbeitsmarkt im strukturellen Anpassungsprozeß; ZEW Wirtschaftsanalysen, Jahrgang 3, Band 3, 1995, Nomos–Verlag, Baden–Baden (with W. Franz).
141. Struktur und Entwicklung der Einkommens- und Vermögensverteilung in Baden-Württemberg und im Bundesvergleich (with H. Buslei u.a.), in: Ministerium für Arbeit, Gesundheit und Sozialordnung Baden-Württemberg, Stuttgart 1994.
142. Innovation and Employment at the Firm Level (with H. Leo), Österreichisches Institut für Wirtschaftsforschung (WIFO), Wien 1994.
143. Arbeitsmarktdynamik und Unternehmensentwicklung in Ostdeutschland – Erfahrungen und Perspektiven des Transformationsprozesses, Nomos–Verlag, Baden–Baden 1993 (with H. König).

#### **Discussion papers (not yet published)**

144. Distributional Effects of the European Emissions Trading System and the Role of Revenue Recycling - Empirical evidence from combined industry- and household-level data, DIW DP 1227/2012, DIW Berlin (revised and extended version of previous Diskussionsbeiträge des Fachbereichs Wirtschaftswissenschaft der Freien Universität Berlin 2012/6 (with Martin Beznoska and Johanna Cludius).
145. Does Consumption Decline at Retirement? Evidence from Repeated Cross-Section Data for Germany. Diskussionsbeiträge des Fachbereichs Wirtschaftswissenschaft der Freien Universität Berlin 2012/14 (with Martin Beznoska).
146. Sharing the burden - empirical evidence on corporate tax incidence. Diskussionsbeiträge des Fachbereichs Wirtschaftswissenschaft der Freien Universität Berlin 2011/19 (with Nadja Dwenger und Pia Rattenhuber).

147. Returns to Education across Europe. A comparative analysis for selected EU countries. Diskussionsbeiträge des Fachbereichs Wirtschaftswissenschaft der Freien Universität Berlin 2011/15 (with Daniela Glocker)
148. Labor Market and Income Effects of a Legal Minimum Wage in Germany. Diskussionsbeiträge des Fachbereichs Wirtschaftswissenschaft der Freien Universität Berlin 2010/11; also DIW Discussion Paper No. 1000, 2010, DIW Berlin, IZA DP No. 4929 (with K.-U. Müller)
149. Imposed Benefit Sanctions and the Unemployment-to-Employment Transition – The German Experience, DIW DP 792, 2008, Berlin (with K.-U. Müller).
150. Self-employment – A Way to End Unemployment? Empirical Evidence from German Pseudo-Panel Data. DIW Discussion Papers No. 661, 2007, Berlin (with D. Glocker).
151. Benefit-Entitlement Effects and the Duration of Unemployment An Ex-ante Evaluation of Recent Labour Market Reforms in Germany. DIW DP 678, 2007, Berlin (with H. Schmitz).
152. Short-Run and Long-Term Effects of Childbirth on Mothers' Employment and Working Hours Across Institutional Regimes. An Empirical Analysis based on the European Community Household Panel, *DIW Diskussionspapier* Nr. 682, 2007, Berlin (with J. Geyer).
153. Intergenerational Conflict, Partisan Politics, and Public Higher Education Spending: Evidence from the German States, IZA DP No. 2417, 2006, Bonn (with U. Oberndorfer).
154. Enrolment into Higher Education and Changes in Repayment Obligations of Student Aid - Microeconomic Evidence for Germany, DIW Discussion Paper No. 444, 2006, DIW Berlin (with H. J. Baumgartner).